
 

 

Op te bergen 
in de band van 
15 juni 2005 
 
 
de leden van de commissie wordt 
verzocht hun eventuele opmerkingen 
binnen acht dagen na ontvangst aan 
de commissiegriffier mede te delen. 
 
 

 
 
 
 
 

van de vergadering van de  
Statencommissie Cultuur en Welzijn 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

gehouden op 25 mei 2005 
 
 
 
 
 



 

   2
 

INHOUD 
 

Opening 3 

Mededelingen 3 

Vaststelling van de agenda 4 

Verslag vergadering 30 maart 2005 4 

Ingekomen stukken 4 

Rondvraag 4 

IPO-aangelegenheden 4 

Jaarstukken 2004 4 

Voorjaarsnota 2005 11 

Sluiting 22 

Toezeggingen 24 

 

 



 

   3
 

STATENCOMMISSIE CULTUUR EN WELZIJN 
 
Verslag van de vergadering van de Statencommissie Cultuur en Welzijn, gehouden op 25 mei 2005 in 
het provinciehuis te Assen. 
 
 
Aanwezig: 
 
W.H. Kuiper (voorzitter) 
H. Beerda (PvdA) 
A.H.J. Beumers (Drents Belang) 
mevrouw W.F.C. Dirks (GroenLinks) 
G.A.W. Fonk (VVD) 
A. Haar (D66) 
E. Hemsteede (PvdA) 
H.G. Idema (PvdA) 
mevrouw M.J. Kaal (CDA) 
mevrouw H. Kempe-Foekens (ChristenUnie) 
mevrouw W.L.M. Mastwijk-Beekhuijzen (CDA) 
mevrouw N. Nieuwenhuizen (OPD) 
mevrouw J.M. Pannekoek-van Toor (VVD) 
G. Roeles (VVD) 
J.P. Sluiter (D66) 
mevrouw G.H. Smith-Bults (GroenLinks) 
A. Wendt (ChristenUnie) 
H. Zomer (CDA) 
 
 
Voorts aanwezig: 
 
mevrouw A. Haarsma (PvdA, gedeputeerde) 
J.H. Schaap (PvdA, gedeputeerde) 
mevrouw J. Stapert (griffier) 
 
 
Met kennisgeving afwezig: 
 
W.A.R. Boer (PvdA) 
mevrouw W.G. Goudriaan-Visser (PvdA) 
J.G. van Pijkeren (Fractie de Jong) 
 
 
1. Opening 
 
De VOORZITTER opent de vergadering.  
 
2. Mededelingen 
 
De VOORZITTER heeft bericht van verhindering ontvangen van de heer Boer, mevrouw Goudriaan en 
de heer Van Pijkeren. De leden wordt gevraagd na het einde van de vergadering even te wachten, om-
dat de CDA-fractie een presentje wil uitreiken. 
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3. Vaststelling van de agenda 
 
De heer BEERDA wijst erop dat de planning van GS voor de komende drie kwartalen reeds vertraging 
op lijkt te lopen. Kan het presidium in overleg met GS bezien of de planning nog voldoet? 
 
De VOORZITTER legt uit dat het schema door GS is ingediend, waarop het presidium een planning 
heeft gemaakt. GS heeft echter niet alle punten voor vandaag gereed kunnen krijgen. 
 
De heer SCHAAP merkt op dat de uitvoeringsnotitie voor het provinciaal monumentenbeleid nog niet 
gereed is. 
 
De heer BEERDA begrijpt dit. Doel van de planning is echter dat die door de bank genomen wordt ge-
haald. 
 
De VOORZITTER zegt toe dat de GS-planning in de komende presidiumvergadering expliciet aan de 
orde komt. 
 
De agenda wordt conform het ontwerp vastgesteld. 
 
4. Verslag vergadering 30 maart 2005 
 
Het verslag wordt conform het ontwerp vastgesteld. 
 
5. Ingekomen stukken 
 
De ingekomen stukken worden voor kennisgeving aangenomen. 
 
6. Rondvraag 
 
De heer HEMSTEEDE hoort graag een stand van zaken over het een half jaar geleden aangekondigde 
onderzoek naar de Buitenplaats. 
 
De heer SCHAAP antwoordt dat momenteel de opdracht wordt geformuleerd aan de hand van gesprek-
ken met betrokken partijen. 
 
De heer HEMSTEEDE vraagt naar de termijn waarop het onderzoek wordt afgerond. 
 
De heer SCHAAP heeft als streven om het onderzoek in september af te ronden, waarna besluitvorming 
kan plaatsvinden. 
 
7. IPO-aangelegenheden 
 
Van de gelegenheid tot het stellen van vragen en het maken van opmerkingen over IPO-aangelegen-
heden wordt geen gebruikgemaakt. 
 
8. Statenstuk 2005-185; Jaarstukken 2004 
 
De heer BEERDA ziet het gevaar van een rituele dans, waarbij bepaalde onderwerpen alleen bij de 
behandeling van de jaarstukken aan de orde komen. De staten moeten vaker in evaluerende zin bij 
belangrijke punten stilstaan. Dat is zeker mogelijk omdat de agenda van de commissie Cultuur en  
Welzijn te vaak te weinig onderwerpen bevat. Dit punt is een aparte discussie waard. 
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In de Jaarstukken 2004 vindt een verantwoording plaats, bijvoorbeeld dat de streefaantallen bij intercul-
turalisatie zijn gehaald. Een belangrijkere vraag is echter wat de staat van de cultuur of het welzijn in 
Drenthe is. Het ver-SMART-en van doelstellingen lijkt dan ook het ambitieniveau te verlagen. Wellicht 
dat de met de kreet FUZY (feestelijk, uitdagend, zakelijk en yes, wij gaan ervoor) meer te behalen valt. 
 
Mevrouw PANNEKOEK wijst erop dat aan de nieuwe ASV (algemene subsidieverordening) een zelfde 
discussie vooraf is gegaan. Het onderzoeksbureau is bezig om indicatoren te ontwikkelen om juist de 
staat van cultuur of welzijn te meten. Bij dit verschrikkelijk moeilijke karwei kan de SMART-werkwijze 
zeker helpen. 
 
De heer BEERDA is van mening dat alleen meten een schijnbare nauwkeurigheid kan opleveren, die 
weinig zegt over de werkelijkheid. 
 
Mevrouw NIEUWENHUIZEN wijst erop dat in de Jaarstukken 2004 bij de doelstelling van bevordering 
van het intercultureel karakter van de Drentse samenleving staat dat hierbij sprake is van "stakend" 
provinciaal beleid. 
 
De heer BEERDA legt uit dat het slechts een voorbeeld is. 
Bij het vaststellen van de Jaarstukken 2004 op 15 juni lijkt het tevens te gaan om budgetoverheveling op 
enkele punten. Op dit punt maakt de fractie van de PvdA dan ook een voorbehoud. 
De cijfers in de Jaarstukken 2004 laten zien dat de apparaatskosten onnavolgbaar variëren, met oor-
zaken zoals extra werk of ziekteverzuim. Hoe valt dit te verklaren? Kan hieraan bij de volgende jaar-
stukken aandacht worden besteed? 
 
Mevrouw MASTWIJK vindt de Jaarstukken 2004 niet geheel en al duidelijk. Op bladzijde 116 staat dat 
allochtonen ondervertegenwoordigd zijn bij politieke partijen en organen van openbaar bestuur. Hoe 
denkt het college deze situatie te verbeteren? Op bladzijde 117 is sprake van een inventariserend on-
derzoek door I2D en Enova naar het diversiteitsbeleid van gemeenten. Is de situatie bij provincies ook 
meegenomen? Bestaat er ook een onderzoek naar het beleid voor mensen met een functiebeperking? 
Wanneer keurt GS de betreffende notitie goed? 
I2D heeft in 2004 twee debatten over de islam georganiseerd. De eerdere notitie van I2D, “Mandielig de 
kop der veur”, bevat terechte conclusies. Vorig jaar december bleek de CDA-fractie te vroeg met de 
roep om een dialoog. Nu blijkt die behoefte volgens het onderzoek nog steeds te bestaan. Is een politie-
ke actie, breder dan de partijen, mogelijk volgens college en statenfracties? 
Op bladzijde 188 staat dat het emancipatiebudget over het jaar 2004 niet is aangesproken. Zijn de crite-
ria te streng of verkeerd? Het is bekend dat er emancipatieorganisaties werkzaam zijn die geen subsidie 
ontvangen. 
Vanuit de verpleeghuizen zijn alarmerende berichten over leegstand te horen. Zijn deze signalen het 
college bekend? Wat is de oorzaak van deze leegstand? 
 
Mevrouw KAAL herinnert eraan dat in de commissievergadering van november 2004 reeds geconsta-
teerd is dat de wachtlijsten oplopen, terwijl dat nog niet door de provincies werd onderkend. Zo is veel 
geld misgelopen. Nu wordt er gelukkig genoeg geld gereserveerd, zeven ton en nog eens twee ton. Kan 
het overzicht hiervan verduidelijkt worden? 
 
Mevrouw PANNEKOEK vindt dat de duidelijkheid ten opzichte van het vorige jaar is vergroot, nu de 
grote nota's zijn vastgesteld. De Jaarstukken 2004 laten echter zien dat de provincie hangt tussen de 
oude systematiek en de nieuwe insteek. 
Reeds twee jaar geleden is bij de voorjaarsnota vastgesteld dat er geld op de plank blijft liggen voor het 
vrijwilligerswerk. Van de regelingen van toen werd geen gebruikgemaakt. Op bladzijde 119 staat dat een 
deel van het nu beschikbare bedrag, bijna € 350.000,--, nog niet is besteed. Mocht uit de volgende jaar-
stukken blijken dat wederom niet al het geld is besteed, dan wordt hierop teruggekomen. Blijkbaar kan 
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de provincie het geld niet op een goede wijze wegzetten. Dat vraagt wellicht om verandering van het 
beleid. Wat is hierop de reactie van het college? 
Over de anti-discriminatiebureaus (ADB's) valt op bladzijde 117 te lezen dat Meldpunt Delta in Assen in 
toenemende mate kerntaken op provinciaal en bovenlokaal niveau gaat vervullen. Betekent dit ook een 
verschuiving op financieel gebied, bijvoorbeeld voor de rol van I2D? 
Op bladzijde 137 staat dat de tevredenheid van aangesloten organisaties over het functioneren van het 
RPCP (Regionaal Patiënten Consumenten Platform) nog niet is gemeten. In de nota Mensen in het 
middelpunt is een koers gekozen om bijvoorbeeld de ouderenbonden en de Stichting Welzijn Doven 
(SWD) via het RPCP te ondersteunen. Volgens berichten uit de praktijk moet er nog veel georganiseerd 
worden. Ook blijken de huidige structuren nog niet te voldoen. Bekendheid van de tevredenheid van de 
aangesloten leden is dan ook cruciaal, zeker met het oog op de komende begroting. Deze informatie 
moet snel bekend worden, wellicht via het onderzoeksbureau. Wat is hierop het antwoord van het  
college? 
 
De heer ROELES onderschrijft de woorden van de heer Beerda over het gevaar van een rituele dans. 
Het is goed om vaker de grote zaken te evalueren. Met de nota Mensen in het middelpunt en de  
Cultuurnota zijn die grote zaken echter reeds goed weggezet. De keuze is om de instellingen een en 
ander te laten regelen binnen de vastgestelde programmalijnen. 
Voor de fluctuerende apparaatskosten bestaan diverse oorzaken. Een toelichting hierop is dan ook no-
dig. 
In de Productenrealisatie 2004 is opvallend dat blijkt dat de provincie nog in overleg is met SportDrenthe 
over de jaarstukken. Zijn die inmiddels vastgesteld, wat zeker belangrijk is in verband met de startnotitie 
van de CDA-fractie? 
De lening aan RTV Drenthe ligt zwaar op de maag. Frappant is de wijze waarop rente en aflossing 
plaatsvinden. Een en ander is niet in overeenstemming met het berekende percentage, terwijl er een 
lineaire aflossing moet plaatsvinden. De provincie loopt hiermee in de aanvangsjaren een groter risico. 
Een juiste annuïteit is dan ook beter dan een zogenaamde omgekeerde annuïteit. Wat is hierop de  
reactie van het college? 
Het budget vrouwenemancipatie is gelukkig niet aangesproken, gezien het belang van nut en noodzaak. 
De emancipatie van vrouwen is inmiddels voltooid. 
 
Mevrouw SMITH kan de vragen wat er gedaan is en tegen welke kosten, goed uit de Jaarstukken 2004 
en de toelichting destilleren. Vragen blijven bestaan over onder meer de vrijwilligers. Te lezen valt op 
bladzijde 199 dat uit de Subsidieregeling deskundigheidsbevordering vrijwilligers voor een gering bedrag 
aan subsidies is verleend. Reeds gedurende vier jaar vloeit dit budget dan ook terug naar de algemene 
middelen. Kunnen de verschillende vrijwilligersorganisaties hierop worden geattendeerd? Hetzelfde 
geldt overigens voor het vrouwenemancipatiebeleid. 
Zijn de gegevens over de mate van gebruik van producten/diensten van de PBc (provinciale bibliotheek-
centrale) reeds bekend? Zijn de waarderingscijfers voor RTV Drenthe al beschikbaar? Zijn de gegevens 
over 2004 van het RPCP inmiddels bekend? Bestaan er al gegevens over de mate van tevredenheid 
over de kwaliteit van de door het RPCP gesteunde organisaties? 
Op bladzijde 138 valt te lezen dat de overschrijding bij de doelstelling patiënten- en consumentenbeleid 
wordt veroorzaakt door de afrekening 2002 van het IVOM, inclusief liquidatiekosten. Er bestaat behoefte 
aan een financieel overzicht van de liquidatie van het IVOM (Instituut voor Volksgezondheid en Maat-
schappelijke ontwikkeling). 
 
De heer HAAR merkt op dat de financiële analyse op bladzijde 132 van de Jaarstukken 2004 laat zien 
dat er sprake is van budgetoverheveling. Gelden vloeien terug naar de algemene middelen of het geld 
wordt naar het jaar 2005 overgeheveld. De vraag is op basis van welke criteria een dergelijke keuze 
gemaakt wordt. Bij de rieten daken is een zelfde situatie te zien. Als de gemeente niet meewerkt aan 
een aanvraag, komt die er niet zodat er sprake is van onderuitputting. Dat geld vloeit vervolgens terug 
naar de algemene middelen. 
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Op bladzijde 130 wordt vermeld dat de afname van het aantal streektaalpublicaties in 2004 groter is dan 
ooit. Dat is vreemd, omdat navraag leert dat het aantal streektaalpublicaties veel groter is geworden. 
Blijkbaar wordt hier "verkoop" bedoeld. 
Bladzijde 120 vermeldt cijfers over de gemiddelde kijkdichtheid van RTV Drenthe tussen 18.00 en 
24.00 uur. Dat gemiddelde is waarschijnlijk slechts 1,6% omdat er in de genoemde uren slechts een uur 
actueel programma wordt uitgezonden, voorafgegaan en opgevolgd door herhalingen of geen uitzen-
dingen. 
 
Mevrouw KEMPE noemt het grote verschil tussen begrote en gerealiseerde apparaatskosten, op blad-
zijde 16, opvallend. Is hierbij sprake van een verkeerde inschatting? Of betekent het dat de instellingen 
en organisaties buiten het provinciehuis op een zelfde soepele manier mogen werken? 
Met de komst van de nieuwe ASV wordt hopelijk afscheid genomen van subsidieregelingen waarvan 
weinig gebruik wordt gemaakt, zoals die voor vrouwenemancipatie en deskundigheidsbevordering vrij-
willigers. Verdwijnen deze regelingen? 
 
Mevrouw SMITH vraagt of het wel zo goed is dat deze regelingen verdwijnen. 
 
Mevrouw KEMPE wijst erop dat het doel is dat een en ander in de programmalijnen en het beleid wordt 
ingepast zodat er meer gebruik van wordt gemaakt. 
De inzet van de provincie voor vrijwilligers en mantelzorgers is een compliment waard. Verwonderlijk is 
dat een bedrag van € 350.000,-- overblijft bij de Stimuleringsregeling vrijwilligerswerk en overgeheveld 
wordt naar het jaar 2005. 
De cijfers over de kijkdichtheid van RTV Drenthe, op bladzijde 120, komen merkwaardig over en lenen 
zich voor verkeerde interpretatie. Wat is volgens het college de juiste interpretatie? 
Het project Oktobermaand, kindermaand behelst volgens de Jaarstukken 2004 vier zondagmiddagen 
waarop de deuren van alle instellingen opengaan. Daarbij wordt de zaterdag gemakshalve vergeten. 
Op bladzijde 197 van de Productenrealisatie 2004 is sprake van een omissie. Bij de uitvoering Wet  
hygiëne en veiligheid bad- en zweminrichtingen zijn geen gemeten of gerealiseerde prestaties vermeld. 
De apparaatskostenoverschrijding van bijna € 260.000,-- wordt eveneens niet verklaard. Kan het college 
een en ander toelichten? 
 
Mevrouw NIEUWENHUIZEN vindt dat gekeken moet worden naar de subsidieregelingen voor emanci-
patie en minderheden. Waarom wordt daarvan geen gebruikgemaakt? Moeten die veranderd of opge-
heven worden? Verdient het beleid geen bijstelling? 
De financiële analyse op bladzijde 116 laat zien dat de totstandkoming van de nota Mensen in het mid-
delpunt en de nota De kunst van het combineren veel tijd in beslag heeft genomen. Er lijkt zelfs sprake 
te zijn van een overschrijding van een miljoen euro. Wat is hierop de reactie van het college? 
De gegevens over vrijwilligerswerk van het CBS op bladzijde 118 moeten duidelijker gepresenteerd 
worden. Wat zijn persoonskenmerken en gelden de cijfers alleen voor de provincie Drenthe? 
Bij de doelstelling Bevorderen maatschappelijke betrokkenheid en informatieoverdracht is opvallend dat 
de waarderingscijfers voor RTV Drenthe niet beschikbaar zijn. De kijkcijfers lijken bovendien nogal laag, 
terwijl deze instantie het meest geld krijgt van de provincie. Dit vraagt dan ook om het snel verschijnen 
van een omroepnota. 
Op bladzijde 125, doelstelling Optimale onderwijsinfrastructuur, is het goed dat er een nulmeting is uit-
gevoerd inzake de doorstroom naar hogere vormen van voortgezet en vervolgonderwijs. 
Lezing van bladzijde 126 leidt tot de conclusie dat het Noordelijk Productiefonds van de baan is. Is deze 
constatering juist? 
Bladzijde 141, doelstelling Jeugdzorg, laat zien dat alleen het Advies- en Meldpunt Kindermishandeling 
(AMK) en het medisch kleuterdagverblijf wachtlijsten van betekenis kennen. Hoeveel geld krijgt Drenthe 
van de door staatssecretaris Ross-van Dorp beschikbaar gestelde zes miljoen voor het jaar 2005? Wor-
den daarmee de AMK-wachtlijsten teruggedrongen? 



 

   8
 

Het provinciaal krediet jeugdhulpverlening is er om gemeenten te stimuleren de regie bij het lokale 
jeugdbeleid te voeren. De instroom van jeugdigen bij het bureau jeugdzorg moet in 2005 met 50% ver-
minderen. Wat zijn de resultaten? Wordt er te snel doorverwezen? 
 
De heer BEUMERS meent uit de stukken op te maken dat de situatie van de Stichting Welzijn Doven in 
het najaar opnieuw aan bod komt. Het probleem van deze organisatie moet in de Jaarstukken 2004 
vermeld worden. De bijzondere groep verdient aandacht en mag niet op gebrek aan prestatie afgescho-
ten worden. 
 
Mevrouw HAARSMA wijst erop dat de praktijk van enkele niet gebruikte subsidieregelingen de keuze 
van het college heeft versterkt om op een andere manier met de subsidieverdeling om te gaan. De nota 
Mensen in het middelpunt is een goeie keuze geweest. Dat er geld voor emancipatieactiviteiten is blij-
ven liggen wil niet zeggen dat de vrouwenemancipatie voltooid zou zijn. De keuze voor programmalijnen 
en vraaggericht werken, gericht op behoefte en noodzaak, is dan ook een goede. 
De constatering in de Jaarstukken over de lage participatie van allochtonen in politieke partijen en over-
heidsorganen houdt een opdracht in voor de diverse statenfracties. 
 
Mevrouw MASTWIJK meldt deel te nemen aan het kweekvijverproject van Enova, vooral gericht op 
politieke deelname van allochtone vrouwen. De praktijk laat echter nogal wat hobbels zien. 
 
Mevrouw HAARSMA erkent de moeilijkheid om deze doelgroepen te bereiken en te motiveren. Dat is 
een taai en langdurig proces. 
De berichten over leegstand in verpleeghuizen is niet via de officiële kanalen waargenomen. Bekend is 
dat de extramuralisering in volle gang is, wat overigens iets anders is dan onderbezetting. 
De provincie kent alleen een knelpunt bij de wachtlijst voor het medisch kleuterdagverblijf. In de voor-
jaarsnota is gemeld dat bekeken wordt of er op korte termijn iets gedaan kan worden. Er wordt samen 
met de gemeente Assen gewerkt aan een medisch kleuterdagverblijf in Assen, dat uitgebreid kan wor-
den naar een expertise- en kenniscentrum. 
Het probleem bij het lokale jeugdbeleid is dat te snel wordt doorgestuurd naar bureau jeugdzorg. Met 
ingang van 1 januari 2005 is de Wet op de jeugdzorg ingegaan, wat inhoudt dat de gemeente het lokaal 
jeugdbeleid moet optuigen. De poortwachtersfunctie van bureau jeugdzorg, dat indiceert voor verdere 
hulpverlening, moet door de gemeente overgenomen worden. De provincie werkt intensief samen met 
de gemeenten om dit traject vorm en inhoud te geven. Op 7 juli 2005 zal een convenant gesloten wor-
den tussen provincie en gemeenten op dit vlak. 
Vrijwilligerswerk is een belangrijk fenomeen, dat dan ook elk jaar de uitreiking van de Vrijwilligersprijs 
kent. Bij de stimuleringsregeling lijkt € 350.000,-- op de plank te blijven liggen. Er zijn echter de nodige 
concrete plannen, die vanwege ziekte in het ambtelijk apparaat pas aan het einde van het jaar kunnen 
worden gehonoreerd. De regeling deskundigheidsbevordering wordt niet gebruikt. De keuze voor vraag-
gericht werken, inclusief progammalijnen, moet ertoe leiden dat mensen de weg vinden en het geld 
alsnog adequaat gebruiken. 
I2D was aanvankelijk de projectleider bij ADB Plus, met de realisatie van meldpunten discriminatie in de 
gemeenten Assen, Hoogeveen, Meppel en Emmen. Nu is Meldpunt Delta de trekker van het geheel. I2D 
blijft betrokken bij het project. 
 
Mevrouw PANNEKOEK wijst erop dat I2D een budget voor anti-discriminatie heeft. 
 
Mevrouw HAARSMA legt uit dat dit budget wordt gestopt. 
 
Mevrouw SMITH merkt op dat I2D een professionele en Meldpunt Delta een vrijwilligersorganisatie is. Is 
het niet mogelijk het genoemde I2D-budget te gebruiken om de organisatie van Meldpunt Delta te  
professionaliseren voor geheel Drenthe? 
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Mevrouw HAARSMA antwoordt dat Meldpunt Delta, bovendien niet geheel bestaande uit vrijwilligers, 
een gemeentelijke instelling is.  
 
Mevrouw PANNEKOEK verklaart in het verleden zeer kritisch geweest te zijn over de stimuleringsrege-
ling. Kennelijk is de boodschap aan het college om een oplossing te vinden met behulp van de gemeen-
ten goed overgekomen. 
 
Mevrouw HAARSMA is van mening dat de gemeenten gedwongen zijn om keuzen te maken door de 
financiële problematiek. Vandaar dat gekozen is voor efficiënt en haalbaar opereren. De betrokkenen 
zijn daarmee overigens tevreden. 
De jaarstukken van SportDrenthe zijn inmiddels afgehandeld. De vertraging is opgelopen door de door-
loop van projecten van 2003 naar 2004. 
College en RPCP zijn tevreden over de ingezette lijn. Door persoonlijke omstandigheden van de direc-
teur van het RPCP is er enige vertraging opgetreden, bijvoorbeeld bij de gegevens over de mate van 
tevredenheid over de kwaliteit van de door het RPCP ondersteunde organisaties. Bekend is dat de 
structuren goed zijn neergezet en dat omtrent invoering van de WMO veel zaken zijn ingezet. Er wordt 
overigens getracht om een en ander te stroomlijnen. 
 
Mevrouw PANNEKOEK noemt de ouderenbonden en Stichting Welzijn Doven als voorbeeld. Deze or-
ganisaties raken hun subsidie kwijt en zijn in het vervolg aangewezen op het RPCP. Ook over de leden-
organisatie en de samenhang daarvan moet duidelijkheid komen, ook voor de reeds aangesloten orga-
nisaties. 
 
Mevrouw HAARSMA wijst erop dat bestuurlijk en ambtelijk overleg plaatsvindt om de Stichting Welzijn 
Doven goed in te bedden. De intentie van enerzijds het RPCP en anderzijds de stichting en ook de ou-
derenbonden is daarop gericht. De laatste berichten zijn dat deze twee organisaties wellicht naar tevre-
denheid kunnen opereren. 
 
Mevrouw NIEUWENHUIZEN vraagt of bekend is hoeveel geld Drenthe krijgt van de € 6 miljoen voor de 
AMK's. Zijn daarmee de wachtlijsten verdwenen? 
 
Mevrouw HAARSMA is bekend dat staatssecretaris Ross-van Dorp de Tweede Kamer heeft beloofd de 
wachtlijsten op te heffen. De provincies hebben als verantwoordelijken vervolgens naar budget ge-
vraagd aangezien de provincies verantwoordelijk zijn voor de uitvoering.. De andere, relatief grotere 
provincies, kennen veel langere wachtlijsten. Een budget van zes miljoen is dan ook niet toereikend, 
afgezien van de vraag wie wat krijgt. Wellicht dat het college de staten een voorstel voorlegt over de 
oplossing. 
De liquidatie van het IVOM is bijna afgerond. Die verloopt, inclusief afvloeiingsregelingen en wachtgeld-
verplichtingen, budgettair neutraal. Toegezegd wordt om de staten inzage in de gegevens te verschaf-
fen. 
 
Mevrouw MASTWIJK herhaalt haar vragen over het inventariserend onderzoek naar het diversiteitsbe-
leid en over I2D en de dialoog als gevolg van Mandielig de kop der veur. 
 
Mevrouw HAARSMA heeft geen opmerkingen over het werk van I2D. 
 
Mevrouw MASTWIJK vraagt zich af of I2D hiermee niet actief de markt op moet. 
 
Mevrouw HAARSMA verwijst naar het jaarplan van I2D, dat reeds druk doende is met het aangaan van 
de dialoog. 
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Mevrouw MASTWIJK vraagt naar het inventariserend onderzoek diversiteitsbeleid, dat eind vorig jaar in 
concept aan het college is gestuurd. 
 
Mevrouw HAARSMA heeft de uitkomst van het onderzoek nog niet gezien. 
 
De heer SCHAAP beaamt dat het niet eenvoudig is om de resultaten op de verschillende doelstellingen 
inzake cultuur en welzijn te kwantificeren. Het nut van bijvoorbeeld cultuureducatie valt moeilijk te  
meten. Toch lijken er politieke redenen te bestaan voor de provincie om die educatie te stimuleren. Met 
de twee nieuwe nota's en de nieuwe ASV is echter een traject ingezet waarmee prestaties beter gefor-
muleerd kunnen worden. Een begin is gemaakt met het denken over de presentatie van de begroting, 
de bladspiegels en het samen met de preferente instellingen formuleren van een programma van eisen.  
De leningsvorm aan RTV Drenthe is wellicht bijzonder, maar het schema van aflossing vormt een inte-
graal onderdeel van het besluit indertijd. 
 
De heer BEERDA beaamt dat de opmerking te laat komt. 
 
De heer SCHAAP denkt dat de toegepaste statistiek op bladzijde 120 waarschijnlijk niet deugt. Een 
bedrag van 7,2 mln. euro voor een gemiddelde kijkdichtheid van 1,6% stemt immers niet vrolijk. Er komt 
een omroepnota, waarin het meten van de kijkdichtheid duidelijk uit de doeken wordt gedaan. 
 
Mevrouw SMITH begrijpt dat de omroepnota in september verschijnt. 
 
Mevrouw HAARSMA legt uit dat het februari 2006 wordt. 
 
Mevrouw PANNEKOEK zegt de datum van september uit het lijstje van GS te halen, eerder aangehaald 
door de heer Beerda. 
 
De VOORZITTER stelt voor dat een en ander wordt uitgezocht en aan de notulen wordt toegevoegd. 
 
De heer SCHAAP legt uit dat overheveling van budgetten alleen plaatsvindt als daarvoor goede argu-
menten zijn. Budgetten van projecten die inmiddels hun beslag hebben gekregen of die niet meer terug-
gedraaid kunnen worden, worden in principe overgeheveld. Als er om welke reden dan ook helemaal 
niets met een budget is gebeurd, wordt dat overgeheveld naar de algemene middelen. 
De gevraagde aandacht voor de zaterdag in verband met Oktobermaand, kindermaand wordt gehono-
reerd. De heer Schaap legt het organiserend comité van Oktobermaand, kindermaand de vraag voor 
wat de mogelijkheden zijn. 
 
Mevrouw KEMPE wijst erop dat de mogelijkheid reeds aanwezig is, maar dat er nu geen aandacht aan 
wordt besteed. 
 
De heer SCHAAP zegt toe te zullen bewerkstelligen dat er meer bekendheid wordt gegeven aan de 
zaterdag in het kader van Oktobermaand, kindermaand. 
Het Noordelijk Productiefonds komt er niet als gevolg van de afspraken met staatssecretaris Van der 
Laan. Het budget voor het noordelijke landsdeel wil zij besteden aan specifieke instellingen. Het idee 
achter het productiefonds is overigens gedeeltelijk terug te zien in de Cultuurnota. 
De provincie is verantwoordelijk voor de handhaving van de zwemwaterkwaliteit. Deze technische vraag 
over de apparaatskosten kan nu niet beantwoord worden. 
 
Mevrouw NIEUWENHUIZEN herhaalt de vraag naar de fluctuerende apparaatskosten in het algemeen. 
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De heer SCHAAP antwoordt dat in het jaar 2004 inzake CWZ veel is gebeurd, inclusief het tijdelijk  
inhuren van menskracht. Niet alles was bovendien begroot, omdat in 2003 geen precies beeld bestond 
van de intensieve werkzaamheden in dat jaar. 
 
Mevrouw MASTWIJK constateert dat geen enkele statenfractie heeft gereageerd op het voorstel inzake 
een dialoog. 
Na overleg met Enova blijkt inzake het gebruik van de subsidieregeling voor vrouwenemancipatie een 
probleem. Groepen allochtone vrouwen vragen bij Enova om hulp voor een cursus of bijeenkomst. Als 
Enova via de ASV vervolgens met een projectplan komt, wordt het verzoek tot subsidie niet gehono-
reerd omdat dergelijke groepen niet geregistreerd zijn. Enova kan het niet uit het eigen budget betalen, 
dat immers alleen gericht is op beleidsmatige ondersteuning. 
 
Mevrouw SMITH herinnert aan de in het afgelopen jaar door GroenLinks georganiseerde dialoog. Daar 
heeft iedereen aan mee kunnen doen. 
 
Mevrouw HAARSMA wijst op eerder bestuurlijk overleg met I2D en Enova. De staten hebben daarnaast 
gevraagd, zo veel mogelijk samen te werken. Bij het genoemde probleem is het aan I2D en Enova om 
gezamenlijk een cursus te organiseren voor deze of andere doelgroepen. Een signaal over dit probleem 
is overigens nooit ontvangen. 
 
De VOORZITTER constateert dat het statenstuk de B-status behoudt. 
 
9. Statenstuk 2005-187; Voorjaarsnota 2005 
 
De VOORZITTER stelt voor een eerste, algemene ronde te houden en vervolgens in een tweede ronde 
de bij de algemene beschouwingen ingediende moties te behandelen. 
Tevens wordt voorgesteld om het voorstel van de VVD-fractie, over ID-banen, van de agenda af te voe-
ren en om, op verzoek van de PvdA-fractie, motie C., werken in de zorg, in de commissie-BFE te be-
handelen. Op verzoek van de fracties van PvdA en VVD wordt gevraagd om motie D., werken in de 
bouw, eveneens van de agenda af te voeren. Ondanks het voorstel van de VVD-fractie wordt motie M., 
over gezondheidsdorp, niet van de agenda afgevoerd. Dit voorstel wordt niet gehonoreerd omdat er 
fracties zijn die het voorstel alsnog willen behandelen. 
De CDA-fractie heeft voorafgaand aan de vergadering een bijdrage over onderwijs en bedrijfsleven 
rondgestuurd. 
 
De heer WENDT voegt eraan toe dat het voorstel over het toetsen van de woonplannen reeds in de 
commissie-RIM aan bod is gekomen. 
 
De VOORZITTER resumeert dat de moties A. Wet maatschappelijke ondersteuning (PvdA), F. korting 
jeugd-GGZ instellingen (GroenLinks/ChristenUnie), M. 'gezondheidsdorp' (GroenLinks), het initiatief-
voorstel van de CDA-fractie: Drenthe, kom in beweging! en het voorstel van de ChristenUnie, maatrege-
len voor kansarme groepen, aan de orde zijn. 
 
De heer BEERDA loopt bij de behandeling van de moties tegen problemen aan. Bij motie A, waarin 
elementen van wonen, zorg en welzijn zitten, zou het de voorkeur verdienen een gezamenlijke vergade-
ring te beleggen met de commissie-RIM. De wijze van kaderstelling komt gelukkig bij de begroting 2006 
aan bod. Is het college ook van mening dat er in de Voorjaarsnota 2005 meer aandacht moet komen 
voor landschappelijke elementen binnen cultuur en erfgoed, met name in relatie met economie, toerisme 
en recreatie? Hoe staat het met de tien gemeentelijke aanvragen voor multifunctionele centra? 
Er moet aandacht komen voor het meten in de nieuwe subsidiesystematiek. Gesprekken met instellin-
gen laten zien dat het toepassen van en denken in nieuwe begrotingstechnieken en producten niet  
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iedereen gemakkelijk afgaat. Komt de gehele operatie niet simpelweg neer op het verschuiven van werk 
en bureaucratie? Hoe moet dit probleem aangepakt worden? 
De komst van de medianota in februari 2006 is laat. Voorbeelden van andere provincies en gesprekken 
met journalisten leveren het beeld op dat men verre moet blijven van inhoud en kwaliteit. Dat is lastig, 
gezien het vele geld dat erin gestopt wordt. 
Bij de geplande uitbreiding van het Drents Museum is het goed om kaders te stellen. Het gaat om vra-
gen zoals waar de grenzen liggen en wat de relaties met andere culturele instellingen in Assen zijn. In 
de Voorjaarsnota 2005 is overigens sprake van de onroerendzaakbelasting en de verzekeringspremie 
voor het Drents Museum. Verloopt dit niet gewoon via de subsidie? 
Het aangekondigde onderzoek naar de Buitenplaats wordt met interesse afgewacht. 
 
Mevrouw SMITH ziet het college een rood en groen beleid voeren, conform de kleuren van GroenLinks.  
Bij de algemene beschouwingen zat als bijlage de bijdrage voor welzijn en cultuur. Dat heeft een ieder 
kunnen lezen. Nu een samenvatting hieruit. De provincie is erg goed bezig op het gebied van welzijn en 
cultuur, onder meer met de Cultuurnota en de Contourennota. De omroepnota, eerst aangekondigd voor 
september 2005, moet er snel komen. Het is goed als PS ook hierbij vroegtijdig wordt betrokken. 
De ambulancediensten en de nachttraumahelikopter baren zorgen. Zo is bekend dat deze helikopters 
voor het noorden alleen vanuit het midden van het land beschikbaar zijn, zodat chauffeurs van de 
nachtambulances eveneens niet meer voor het noorden beschikbaar zijn. 
Bij de najaarstukken is het lokaal jeugdbeleid aan de orde geweest. Gemeenten pakken een en ander 
voortvarend op. Bovendien stelt de provincie extra geld voor ondersteuning beschikbaar. Daarnaast 
komt er in juli een convenant tussen provincie en gemeenten. 
Bij de justitiële jeugdinrichtingen zijn onderhandelingen gaande tussen IPO en het ministerie van VWS. 
Geld lijkt hier voorlopig de spelbreker bij het plan om Drenthe samen met Friesland en Groningen een 
eigen inrichting te laten bouwen. Het perspectief voor jongeren hierbij is betere opvang en behandeling. 
De inzet van het college bij het medisch kleuterdagverblijf (MKD) valt in goede aarde, evenals het idee 
van een kenniscentrum. 
Van de Stichting Minderjarigen Noord-Nederland is een jaarverslag ontvangen. Zij wil samen met Tyro 
een samenwerkingsovereenkomst sluiten ter oprichting van een noordelijk platform. Voorlopig lijkt een 
Drents platform als proef de voorkeur te verdienen. 
Het onderzoeksbureau heeft onderzoek gedaan naar het aantal geschikte woningen voor mensen met 
een beperking. Het tekort aan dergelijke woningen moet opgelost worden door bijvoorbeeld domotica 
(automatisering binnen de woning) te subsidiëren en de partijen te bewegen beter samen te werken. 
Zodra gezonde en mobiele ouderen afhankelijk worden, verdienen zij immers hulp. Wat kan bijvoorbeeld 
verwacht worden van sterk vereenvoudigde mobiele telefoons? 
Veel senioren vinden met genoegen hun weg in het vrijwilligerswerk. Het tekort aan vrijwilligers wordt 
hiermee gedeeltelijk tenietgedaan, zeker ook omdat ouderen meer continuïteit bieden. De oudere al-
lochtone Drent verdient extra aandacht. Wellicht moeten er voor deze groep aparte inburgeringscursus-
sen komen in verband met het leren van de Nederlandse taal. 
De Nederlandse huisartsen staan volop in de belangstelling door de uitgeroepen staking. Is het mogelijk 
om de optie van internetarts en virtueel spreekuur te onderzoeken? Veel organisaties zijn reeds bezig 
met ontwikkelingen op dit vlak. 
Het Sociaal en Cultureel Planbureau (SCP) laat met onderzoek zien dat de vrouwenemancipatie stag-
neert, vooral als gevolg van een weinig daadkrachtig kabinetsbeleid. De voorstellen voor een langere 
werkweek, kinderopvang, het gezinsinkomen en de WMO zijn hier debet aan. 
 
De heer ROELES denkt dat een andere oorzaak is dat het beleid zijn maximale effect heeft bereikt. 
 
Mevrouw SMITH denkt van niet. 
 
De heer BEERDA wijst erop dat het kabinet wellicht denkt dat het doel is bereikt. Het SCP laat echter 
zien dat dit niet zo is. Dat bewijst dat het kabinet zo snel mogelijk weg moet. 
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Mevrouw DIRKS moet sterk denken aan de anekdote van de man die van het Empire State Building 
springt en bij de twintigste verdieping roept "Ik kan vliegen". 
 
Mevrouw SMITH is bekend dat het belastingvoordelen oplevert voor een gezin als zowel man als vrouw 
in deeltijd werken. 
 
De heer ROELES snapt niet wat dit met emancipatie te maken heeft. 
 
Mevrouw SMITH wijst erop dat bij werken in deeltijd de man meer tijd heeft voor zorgtaken in huis. 
Overigens klinkt er vooral weinig protest op uit vrouwenkringen omdat de vrouwenorganisaties geen 
subsidies meer krijgen. Het is goed dat Enova in Drenthe dit gemis goedmaakt. 
Preventief jongerenwerk en -activiteiten kunnen discriminatie, onverschilligheid en criminaliteit voorko-
men. Dat vraagt om jongerenwerk in Drenthe met voldoende budget. Het jongerendebat leverde de 
suggestie op van jongerenhuizen, een gemeentelijke zaak, en sportactiviteiten. Wellicht dat mevrouw 
Mastwijk via haar contacten met SportDrenthe kan bekijken of gezamenlijke sportwedstrijden mogelijk 
zijn. 
Als antwoord op de armoede in Drenthe zijn er verschillende initiatieven om een voedselbank op te rich-
ten. De fractie van de OPD vindt het een goede zaak. GroenLinks vindt het op zich schandalig dat zoiets 
in Drenthe nodig is, het is echter een teken aan de wand. Is het college bereid om te onderzoeken of 
dergelijke initiatieven door Enova of STAMM gecoördineerd kunnen worden? 
In reactie op de bijdrage van de CDA-fractie over onderwijs en bedrijfsleven wordt gewezen op verschil-
lende ideeën in de Voorjaarsnota 2005: een platform voor onderwijs en bedrijfsleven, een Drentse en 
een noordelijk onderwijsagenda, de toezegging van de heer Schaap om met de brancheorganisatie te 
praten en de pilot vraaggerichte scholing. 
 
De VOORZITTER merkt op dat mevrouw Haarsma niet op de hoogte is van de bijdrage van de CDA-
fractie. Die wordt dan ook buiten beschouwing gelaten. 
 
Mevrouw PANNEKOEK is van mening dat de Stichting Welzijn Doven en de Stichting Paardrijden 
Gehandicapten Westerbork hun activiteiten moeten kunnen vervolgen. GS krijgt de kans om een en 
ander tot een goed einde te brengen. 
Er heerst tevredenheid dat GS geld gevonden heeft om de bij de behandeling van de Cultuurnota inge-
diende moties uit te voeren. 
Niet alleen de fractie van GroenLinks, maar ook die van CDA en VVD hebben achtereenvolgende initia-
tieven genomen met het oog op een zorg- of senioreneconomie in Drenthe. RTV Drenthe heeft er on-
langs ook aandacht aan geschonken. Het initiatief moet breder getrokken worden dan de velden wonen 
en welzijn. Het voorstel is om een studiedag te organiseren met mensen uit verschillende disciplines 
met het oog op verschillende invalshoeken: economie, recreatie, toerisme, innovatie en scholing. Uit-
gangspunt daarbij is de Drentse schaal. De vraag is wat de culturele en economische input in Drenthe 
moet zijn voor een succesvolle senioreneconomie. 
 
Mevrouw KAAL gaat nu niet in op de bijdrage van de eigen fractie over onderwijs en bedrijfsleven. In de 
Voorjaarsnota 2005 wordt overigens € 250.000,-- gereserveerd voor het organiseren van een platform 
ter zake. Kan dit idee niet omgebogen worden naar een symposium waarbij de verschillende initiatieven, 
onder meer de genoemde bijdrage, bij elkaar worden gebracht met het oog op een convenant? 
Met de nota Mensen in het middelpunt zijn goede dingen gedaan. Er bestaat echter nog geen goed 
beeld van de toekomst voor de kleine organisaties, ook met het oog op eerdere afspraken en de motie 
van de PvdA-fractie. 
Bladzijde 32 van de Voorjaarsnota 2005 leert dat er in het kader van herschikking van middelen overleg 
is gevoerd met de instellingen. Voor de Stichting Paardrijden Gehandicapten Westerbork is een extern 
bureau ingeschakeld. Hoeveel heeft dat gekost? Het college blijft van mening dat slechts een deel van 
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de activiteiten van de SWD en de Stichting Paardrijden Gehandicapten Westerbork passen binnen de 
geformuleerde provinciale doelstellingen. Het college is echter voor allerlei milieu- en groendoelstellin-
gen milder gestemd en accepteert daar dat ombuiging niet haalbaar is. Waarom ook hier geen respijt? 
Eerder is afgesproken dat het college in maart verslag zou doen over de situatie van de kleine instellin-
gen, zodat een heroverweging kan plaatsvinden. Nu blijkt het plan een werkconferentie voor de zomer-
vakantie te zijn over de voortgang van de uitwerking van de nota Mensen in het middelpunt. Tevens is 
bekend dat het college van plan is om rond de zomervakantie alle subsidies ineens in te trekken. Zijn de 
consequenties daarvan wel goed te overzien? 
 
Mevrouw HAARSMA merkt op dat het IPO flink in discussie is met het ministerie van Justitie over de 
justitiële jeugdinrichtingen. De zaak wordt immers te gemakkelijk overgeheveld naar de provincie, waar-
bij de financiën over het hoofd worden gezien. Volgens het IPO moeten de doelgroepen goed geschei-
den blijven. De uitkomst van deze stroeve discussie wordt afgewacht. De drie noordelijke provincies 
hebben overigens al een plan voor de uitvoering wat betreft jongeren met civielrechtelijke straffen. 
Het college is bekend dat de ouderenmobieltjes via de ouderenbonden al genoeg onder de aandacht 
worden gebracht. 
 
Mevrouw SMITH bevestigt dat het college op de goede weg is. Er moet echter niet vergeten worden om 
de staten tijdig bij initiatieven te betrekken. 
 
Mevrouw HAARSMA beaamt dat naar de Stichting Paardrijden Gehandicapten Westerbork een extern 
onderzoek is verricht. Voor de zomervakantie zal over de uitkomsten van het onderzoek met de staten 
van gedachten worden gewisseld. De kosten van het onderzoek zijn ongeveer € 9.000,--. 
Het college is met de overige instellingen in gesprek. De accounthouders zijn in het licht van de nota 
Mensen in het middelpunt actief in gesprek met de kleinere organisaties en instellingen. Het lijkt erop 
dat de pro-actieve werkwijze van het college, inspelend op actuele zaken, goed wordt opgepakt. 
Bij de multifunctionele dienstencentra gaat het om tien gemeenten en 23 projecten. Gemeenten en pro-
vincie zijn druk bezig, samen met de expertgroep, om een en ander vorm en inhoud te geven. De gede-
puteerde zegt toe concrete resultaten zo snel mogelijk aan de staten te berichten. 
 
Mevrouw SMITH vraagt of de berichten kloppen dat Drenthe een pilot-status en dus geld van het Rijk 
krijgt op dit vlak. 
 
Mevrouw HAARSMA bevestigt dat Drenthe zich goed in de kijker heeft gespeeld. De status is voor 99% 
zeker. 
 
De heer SCHAAP herkent de zorg die bestaat over een goede omschakeling naar productbegrotingen 
bij de verschillende instellingen, inclusief een groeiende bureaucratie buiten het provinciehuis. De gede-
puteerde is hiervoor beducht, maar wijst erop dat deze omschakeling de instellingen al jarenlang bekend 
is en bovendien goed past in het plaatje van de provincie productbegroting, inclusief bladspiegels en 
nieuwe ASV. Een dergelijke omschakeling vergt overigens enige gewenning, zoals de lastige omscha-
keling bij de provincie heeft laten zien. Een en ander houdt de provincie overigens scherp bij het bepa-
len van te verwachten producten. Zo kan bij RTV Drenthe naast tv, radio en text-tv ook gedacht worden 
aan het ondersteunen van lokale omroepen. 
Na de echte verzelfstandiging zijn de verantwoordelijkheden omtrent het Drents Museum duidelijk. De 
provincie is verantwoordelijk voor gebouw en collectie. De schatting voor zowel onroerendzaakbelasting 
en verzekeringspremie van een paar jaar terug blijkt te laag. Dat heeft mede te maken met een incident 
waardoor alle musea de polissen tegen het licht zijn gaan houden. 
De gedeputeerde stelt voor de staten inzake de medianota voor de zomer een brief te sturen met daarin 
de procedure van behandeling, inclusief het vroegtijdig betrekken van de staten bij de discussie. 
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Mevrouw KAAL leest op bladzijde 32 dat er in juni een werkconferentie komt over de voortgang van de 
uitwerking van de nota Mensen in het middelpunt. Bij motie van de PvdA is indertijd gevraagd om een 
voortgangsrapportage over de kleine instellingen. Het college zegt met deze instellingen en organisaties 
in gesprek te zijn. Bekend is echter dat rond de zomervakantie de subsidies ineens worden gestopt. 
Zowel de staten als de betrokken instellingen ontbreekt het aan inzicht. Het extern onderzoek heeft laten 
zien dat er geen externe geldbronnen aangeboord kunnen worden. Deze organisaties verdienen helder-
heid. Overigens is het genoemde bedrag, € 9.000,--, substantieel in verhouding tot het subsidiebedrag 
voor de Stichting Paardrijden Gehandicapten Westerbork. 
 
Mevrouw HAARSMA merkt op dat het genoemde substantiële bedrag een indicatie is van het belang dat 
het college hecht aan deze stichting. Alle mogelijkheden om via een andere lijn geld te genereren, moe-
ten worden onderzocht. 
 
Mevrouw KAAL wijst erop dat het onderzoek duidelijk maakt dat het niet mogelijk is. 
 
Mevrouw HAARSMA constateert dat mevrouw Kaal de conclusies van het rapport beter kent dan zij. 
Gesprekken met het bestuur van de stichting maken duidelijk dat het onderzoek op prijs wordt gesteld. 
De staten zullen voor de zomervakantie op de hoogte worden gebracht van de resultaten en van een 
voorstel voor de stichting. Er is gekozen voor een zorgvuldige afhandeling. 
 
Mevrouw KAAL herinnert eraan dat een rapportage in maart was afgesproken, zodat dit onderwerp in de 
voorjaarsnota meegenomen kon worden. 
 
Mevrouw HAARSMA legt uit de staten in maart uitgelegd te hebben dat het onderzoeksbureau nog be-
zig was met het onderzoek. Er moet dan ook sprake zijn van een zorgvuldige analyse. 
 
De heer BEERDA stipt aan dat er statenbreed grote ongerustheid bestaat over de positie van de Stich-
ting Paardrijden Gehandicapten Westerbork en de SWD. Tast de provincie de eigen systematiek aan als 
deze instellingen goedwillend bekeken worden? 
 
Mevrouw PANNEKOEK is van mening dat gezien de gestelde criteria en programmalijnen deze twee 
organisaties naadloos ingepast kunnen worden. 
 
Mevrouw HAARSMA wijst erop dat de gekozen, consequente lijn bewust is vormgegeven. Als de door 
het college aangedragen oplossingen niet helpen, mag de Stichting Paardrijden Gehandicapten  
Westerbork als gevolg daarvan niet door de hoeven zakken. Zij zal dan beoordelen of de subsidie we-
derom wellicht onder bepaalde voorwaarden dient voortgezet te worden. 
 
Mevrouw KAAL is blij met deze opmerking. Toch mag niet verbloemd worden dat de lijn ten opzichte 
van milieuorganisaties een andere is. 
 
Mevrouw HAARSMA gaat niet over de milieuorganisaties. 
 
De VOORZITTER stelt motie M. aan de orde. 
 
Mevrouw DIRKS merkt op dat rond deze motie van GroenLinks misverstanden zijn ontstaan over het 
mogelijke imago van een gezondheidsdorp. Het gaat niet om ouderenbeleid of om een leeftijdsgebon-
den seniorendorp, maar om een dorp voor mensen die in Drenthe willen bijkomen, opknappen en reva-
lideren. Het uitgangspunt is een kuuroord in een toeristische omgeving à la Karlovy Vary in Tsjechië. Er 
moet een onderzoek naar de mogelijkheden komen aan de hand van de actuele vraag. Tevens moeten 
de verwachte behoefte en de financieringsmogelijkheden onderzocht worden. Het dorp houdt een com-
binatie van wonen, werken en zorg in. Dat betekent dat er verschillende financieringsbronnen en part-



 

   16
 

ners bij betrokken kunnen zijn. Er moet dan ook onderzoek komen naar de mogelijkheden voor de reali-
satie hiervan. Een en ander is gebaseerd op eigen ervaringen en maatschappelijke signalen, ook van 
gezondheidsorganisaties. Het idee biedt financieel-economische mogelijkheden, ook in de zin van veel-
zijdigheid in werkgelegenheid en de recreatieve sfeer. 
Bij vergelijkbare voorstellen, beperkter of uitgebreider of met een ander uitgangspunt, moet de mogelijk-
heid van combinatie overwogen worden. Uitgangspunt is echter een gezondheidsdorp. 
 
Mevrouw MASTWIJK is voorstander van Drenthe als een "Cure and Care Valley". Dit idee is breder dan 
gezondheidsdorpen en omvat diverse "Cure and Care"-centra nabij woonkernen. Dit kan draagvlak en 
sociaal contact versterken. Integreren in een gemeenschap en deelnemen aan een verenigingsleven 
voorkomt bovendien sociaal isolement. Dat alles bevordert de leefbaarheid van het platteland. 
Voor de provincie is er een regierol, waarbij met gemeenten, corporaties en marktpartijen gekeken wordt 
waar woon-zorglocaties kunnen worden ingepast of woonlocaties, inclusief alle voorzieningen, kunnen 
worden gerealiseerd. Woningcorporaties hebben onlangs reeds ambitieuze plannen gepresenteerd voor 
de komende tien jaar. De provincie moet eventuele hindernissen zo snel mogelijk opruimen. Innovatie 
en creativiteit op het terrein van levensloopbestendig bouwen moeten gestimuleerd worden in samen-
werking met lokale overheden, corporaties en marktpartijen. Ook beleggers zijn welkom. De provincie 
moet tevens samenwerking bevorderen tussen thuiszorgorganisaties, verpleeghuizen en zorgkantoren. 
Drenthe moet aan senioren in de provincie zeven keer 24 uur zorg kunnen bieden. 
Een senioreneconomie betekent het versterken van wonen, leven en zorg in Drenthe. Daar hebben alle 
Drenten voordeel bij. Het voorstel van GroenLinks, het VVD-voorstel van een studiedag en het PvdA-
voorstel, à la Frederiksoord, vullen elkaar aan. De positieve reacties doen overigens goed, zeker na de 
teleurstellende reacties in het vorige jaar op de plannen van de heer Miechelbrink. Een concept-motie is 
in de maak. 
 
Mevrouw PANNEKOEK merkt op dat de voorstellen naadloos op elkaar aansluiten. Het gaat inderdaad 
niet alleen om de senioren, maar ook om gehandicapten et cetera. Er moeten klinieken in Drenthe  
komen, die vervolgens de economie kunnen doen aantrekken. Wellicht heeft het ook effect op de vraag 
naar opleidingen. Duidelijk is dat het idee verschillende facetten bevat. Wellicht is het goed om enkele 
spraakmakende mensen uit te nodigen om enkele van die facetten te bespreken op een studiedag. Ver-
volgens moet een programma opgezet worden, waarbij verschillende initiatieven van dichtbij bekeken 
worden. Ook moet, eventueel via onderzoek, bepaald worden welke insteek de meeste kans maakt in 
de provincie Drenthe. 
Wat betreft de motie van GroenLinks zijn inmiddels de nodige initiatieven in Drenthe bekend. Het grote 
knelpunt bestaat uit contingenten, milieuwetgeving en ruimtelijke ordening. Daar moet de provincie aan 
het werk als de voorgestelde lijn gevolgd gaat worden. De grens moet voorlopig gesteld worden op de 
maximale ruimte van het POP en de milieuwetgeving. Daarbij wordt overigens niet gedacht aan de 
Hondsrug. 
De strategische agenda van het SNN moet hierbij niet uit het oog verloren worden. 
 
De heer IDEMA vraagt welke belemmeringen er zijn als er vraag in de markt ontstaat op dit vlak. 
 
Mevrouw PANNEKOEK antwoordt dat de heer Idema maar eens moet praten met de mensen uit de 
praktijk. De provincie moet kijken of hier en daar de grenzen wat verschoven kunnen worden. 
Het voorstel is een studiedag inclusief een verdiepingsslag. 
 
Mevrouw SMITH is het eens met de suggesties voor een studiedag. 
 
De heer BEUMER heeft de heer Beerda op RTV Drenthe horen spreken over de mogelijkheid van kleine 
clustering van dorpen. Deze gedachte wordt onderschreven, ook gezien de ruimte in POP II. Dat is be-
ter dan zaken ineens te veranderen, wat tot veel problemen kan leiden. 
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De heer WENDT constateert dat de senioren in Drenthe het blijkbaar niet goed hebben, gezien maar 
liefst drie voorstellen ter zake. 
Mevrouw DIRKS merkt op dat dit zeker niet het uitgangspunt is. 
 
De heer WENDT wijst erop dat een reeds bestaand gezondheidsdorp, GGZ Assen, leeg wordt gehaald 
in verband met woningbouw. Daarnaast is het de vraag of centralisatie de oplossing is, gezien de ont-
wikkeling om gehandicapten terug in de samenleving te brengen. Wat levert een kuuroord overigens 
concreet op aan werkgelegenheid? 
Het voorstel om een studiedag te organiseren valt in goede aarde. Zo wordt direct duidelijk of iedereen 
het wel over hetzelfde heeft. De huiver voor stigmatisering, een dorp waar iedereen ziek, zwak, misselijk 
of oud is, blijft bestaan. Een tiental jaren geleden is in Hoogeveen het seniorendorpje Zandbrinken ge-
bouwd. Dat is geen groot succes gebleken, mede omdat op het laatste moment is afgezien van zorg-
voorzieningen. De voorkeur gaat voorlopig uit naar het bouwen van seniorenwoningen dichtbij bestaan-
de kernen. 
 
Mevrouw MASTWIJK kan zich vinden in het voorstel van een studiedag. Het moet echter niet zozeer 
gaan om dorpen, maar om woningen en voorzieningen via in- of aanbreiding bij dorpen en wijken. POP 
II staat het denken over POP III niet in de weg. De eerdergenoemde belemmeringen in dit verband ver-
dienen dan ook zeker de aandacht. 
 
Mevrouw SMITH licht toe dat in het GroenLinks-voorstel sprake is van een gezondheidsdorp en niet van 
een zorg- of seniorendorp. 
 
De heer HAAR stelt vast dat er veel overhoop wordt gehaald, van een gezondheidsvallei tot aan  
Silverado. Wellicht biedt een senioren-, gezondheids- of een kuureconomie mogelijkheden voor de pro-
vincie Drenthe. Kwaliteiten zoals rust, ruimte en veiligheid zijn immers volop aanwezig. Voorlopig is het 
woord aan de aanbieders en ondernemers op de markt, particulieren of zorginstellingen, en aan de con-
sumenten. Het voorstel voor een studiedag is dan ook een goed vertrekpunt, dat bovendien een aantal 
moties overbodig maakt. Als duidelijk is welke kansen, belemmeringen en mogelijkheden er zijn, kan 
een volgende verdiepingsslag worden gemaakt. 
 
Mevrouw NIEUWENHUIZEN voelt zich wat overdonderd door alle voorstellen. Moet niet eerst de be-
hoefte in kaart worden gebracht? Is al bekeken of een dergelijke ontwikkeling überhaupt kan in Dren-
the? Er zijn toch al plaatsen op het platteland waar mensen tot rust kunnen komen? In hoeverre moet de 
particuliere sector dit oppikken? Kan een en ander ingepast worden in bestaande instellingen, zoals die 
in Orvelte? Het voorstel van een studiedag verdient dan ook steun. 
 
Mevrouw DIRKS ziet weinig licht tussen het voorstel voor onderzoek van de fractie van GroenLinks en 
het voorstel voor een studiedag van de fractie van de VVD. 
 
De heer BEERDA hoort alles met verbazing aan. Blijkbaar is er ineens onduidelijkheid over de verschil-
lende voorstellen voor een seniorendorp, terwijl die toch al enige tijd bekend zijn. 
 
Mevrouw MASTWIJK zegt tijdens de algemene beschouwingen de term dorp niet te hebben gebruikt. 
 
Mevrouw DIRKS geeft aan tijdens diezelfde algemene beschouwingen de term senioren niet te hebben 
gebruikt. 
 
De heer BEERDA is blij met de diverse relativeringen. Het oorspronkelijke idee van de heer  
Miechelbrink was immers idioot, namelijk residentieel wonen à la Florida op de Hondsrug. 
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Mevrouw MASTWIJK vindt dat idee ook idioot. Zij had het idee van de heer Miechelbrink in eerste in-
stantie slechts onvolledig gehoord. 
 
De heer BEERDA constateert dat bij de media het beeld van seniorendorpen is gesuggereerd. Nu is het 
moment om te bepalen waarover het gaat. Een studiedag is dan ook een prima idee. De vraag is daarbij 
of elementen zoals zorg, gezondheid en de senioren bruikbaar zijn als mededragers van de Drentse 
economie. 
 
Mevrouw HAARSMA vindt de discussie interessant, maar wijst op de vele bestaande initiatieven op dit 
vlak in Drenthe, bijvoorbeeld in Veenhuizen en Frederiksoord. Het is leuk om te zien dat alle partijen 
inhaken op het oorspronkelijke idee van de Grontmij. Qua timing kan de discussie bovendien meege-
nomen worden bij de voorbereiding van de voorjaarsnota. 
Vorig jaar heeft de PvdA-fractie een motie ingediend over wonen, welzijn en zorg. Voor de uitvoering is 
een externe ingehuurd, waarbij reeds soortgelijke ideeën hebben postgevat. Gesprekken met marktpar-
tijen, zorginstellingen en gemeenten worden afgerond met een studiedag op 9 juni aanstaande. De door 
de fractie van de VVD voorgestelde studiedag kan ervoor zorgen dat de rode draad zichtbaar wordt: 
senioren, jongeren, gezondheid of een combinatie daarvan. 
In SNN-verband (Samenwerkingsverband Noord-Nederland) is zorg een belangrijk element, ook in het 
licht van de economie. Hier ligt een kans, al moet opgepast worden voor het ontstaan van een hype. 
De gedeputeerde zegt toe de uitkomsten van de studiedag van 9 juni te verwerken met de voorgestelde 
initiatieven en vervolgens een atelier te organiseren. In dit verband kan overigens de programmalijn 
stad, aandacht voor wonen en zorg, bijvoorbeeld gericht op Assen, goed dienst doen bij de uitwerking. 
De discussie over POP II laat zien hoe goed de belemmeringen in beeld zijn bij iedereen, terwijl er nog 
niet eens een plan is gelanceerd. Er moet eerst een idee uitgewerkt worden, alvorens knelpunten in 
kaart te brengen en oplossingen aan te dragen. POP II is overigens bij veel woon-zorgzones geen be-
lemmering gebleken. 
 
Mevrouw DIRKS vindt de toezegging voor een actieve studiedag, als aanloop naar onderzoek, voldoen-
de. Er moet echter zekerheid komen dat eventuele voorstellen binnen redelijke termijnen in behandeling 
worden genomen. In dat geval kan de motie ingetrokken worden. 
 
Mevrouw MASTWIJK zal een concept-motie ronddelen. Of die motie ook ingediend wordt, hangt af van 
de beide andere indieners. 
 
Mevrouw PANNEKOEK zou het op prijs stellen als er een bijeenkomst georganiseerd wordt waarbij 
leden van de commissie met de gedeputeerde kunnen spreken over de inhoud van de dag. 
 
Mevrouw HAARSMA zegt een dergelijke bijeenkomst toe. Het is tevens zinnig om ook de commissie-
leden-RIM te betrekken bij de vorm en inhoud van de studiedag. 
 
De VOORZITTER stelt het initiatief-voorstel van de CDA-fractie: Drenthe, kom in beweging! aan de  
orde. 
 
Mevrouw KAAL stelt vast dat de bevolking van Drenthe veel te maken heeft en zal krijgen met overge-
wicht en dus met allerlei gezondheidsklachten. In samenwerking met SportDrenthe heeft de CDA-fractie 
drie plannen ontwikkeld: de stappenteller, de SchoolGruiten en de schoolschaatsen. 
De stappenteller is een bewustwordingscampagne voor alle 450.000 Drentenaren. Doel is om 
75.000 mensen van de doelgroepen van 18 tot en met 34 jaar en de 65-plussers, aan de stappenteller 
te krijgen. Intermediairs zullen daarbij scholen, bedrijven, ouderenbonden en zorgcomplexen betrekken. 
Het project is een estafette, waarbij per maand twee gemeenten betrokken worden. De mensen krijgen 
een schriftelijke uitnodiging en een informatiebrochure thuis, met de mogelijkheid om aan een geijkte 
stappenteller te komen. De vragenlijst geldt daarbij als nulmeting. Volgens de Gezondheidsraad is dertig 
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minuten per dag matig-intensief bewegen beter dan een keer per week sporten in een sportschool. De 
mensen krijgen na een maand ter afsluiting een nieuwe vragenlijst, die gegevens oplevert over de effec-
ten. Voor het verstrekken van informatie wordt overigens een eigen website ontwikkeld. Ook is er ge-
dacht aan een dagboekje, zodat mensen elkaar kunnen stimuleren. 
Het budget kent een voorfinanciering, zodat mensen bij succes de stappenteller kunnen kopen. Voor de 
mediacampagne liggen reeds plannen gereed. 
De SchoolGruiten zijn een gevolg van de motie-Atsma in de Tweede Kamer. Doel is dat schoolkinderen 
450 gram groente en fruit per dag eten. 
 
Mevrouw SMITH vraagt zich af namens wie mevrouw Kaal spreekt. 
 
Mevrouw KAAL maakt duidelijk dat zij hoopt te spreken namens de staten. SportDrenthe bleek de aan-
gewezen organisatie om te helpen de plannen te ontwikkelen. 
De SchoolGruiten krijgen landelijk een hoog cijfer. Het bereik is groot omdat alle scholen erbij worden 
betrokken. 
Het begrip schoolschaatsen is reeds bekend in Drenthe, toch doen er slechts 140 van de 340 scholen 
mee. De meeste doen dat bovendien zonder trainer. Het mooie hieraan is dat de plaatselijke schaats-
verenigingen worden verrijkt met een gekwalificeerde instructeur. 
 
Mevrouw SMITH vindt het hard nodig dat Drenthe in beweging komt, gezien de achterstand bij de norm 
van dertig minuten per dag matig-intensief bewegen. 
Bij de voorstellen in het initiatief staat echter geen dekking vermeld, ook niet als het gaat om 25% cofi-
nanciering via de BOS-stimuleringsregeling (buurt, onderwijs en sport). Het stappenplan en het school-
schaatsen lijken overigens meer actieplannen van SportDrenthe te zijn. Deze organisatie kan daarvoor 
toch gewoon projectsubsidies aanvragen, dat doen Enova of STAMM toch ook? Wij als statenleden 
nemen toch ook niet hun voorstellen over? Waarom is niet overwogen het schoolzwemmen opnieuw in 
te voeren? 
Ook het voorstel voor de SchoolGruiten kent geen dekking. 15 euro per kind is veel als de kinderen na 
het project slechts een halve appel meer eten. 
 
De heer WENDT sluit zich in grote lijnen aan bij voorgaande spreker. 
Het probleem dat kinderen te weinig fruit en groenten eten, lijkt zich vooral te beperken tot de steden. 
Schoolschaatsen moet vervangen worden door schoolzwemmen. 
Het stappenplan ziet er goed uit, al blijft de vraag bestaan hoe het uitgevoerd en betaald moet worden. 
 
De heer ROELES ziet er het nut van in om de inwoners van Drenthe tot meer beweging te brengen. Het 
gedetailleerde voorstel van de CDA-fractie lijkt echter niet de goede weg. SportDrenthe blijkt bezig om 
via de CDA-fractie gelden te organiseren voor acties. Volgens de nieuwe systematiek is echter ook deze 
instelling aangewezen om projectsubsidies te verkrijgen via voorstellen. SportDrenthe wordt opgeroepen 
om met degelijke projectvoorstellen te komen. De huidige gedetailleerde voorstellen missen bovendien 
de benodigde dekking. 
 
De heer BEERDA vindt de tot nu toe bewandelde weg niet de juiste. SportDrenthe moet met project-
voorstellen komen. 
 
Mevrouw HAARSMA was reeds bekend met het SportDrenthe-deel van het initiatiefvoorstel. De ge-
meenten moeten wat betreft het BOS-project voor 1 januari 2006 een aanvraag indienen. Het initiatief-
voorstel kan hieraan gekoppeld worden. 
 
Mevrouw KAAL benadrukt dat niet SportDrenthe, maar de CDA-fractie met voorstellen komt. Dat is 
reeds aangekondigd na de bekendmaking van de cijfers van het onderzoeksbureau. Daarbij is echter de 
samenwerking gezocht met sportinstellingen. SchoolGruiten heeft niets met SportDrenthe te maken. Het 
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huidige project in zeven steden is afgelopen. De organisatie wil graag naar de provincie Drenthe komen, 
wat de ouders per jaar per kind 15 euro kost. De kosten kunnen bovendien gedrukt worden door gebruik 
te maken van centrale afhaalpunten. De keuze voor schoolschaatsen in plaats van schoolzwemmen is 
een persoonlijke. 
 
Mevrouw HAARSMA wijst erop dat het initiatiefvoorstel duidelijk is: niet de CDA-fractie, maar  
SportDrenthe heeft het Drents stappenplan opgesteld. 
 
Mevrouw KAAL verduidelijkt dat het een gezamenlijk initiatief betreft. 
 
Mevrouw SMITH vraagt of SportDrenthe hiervoor is betaald. 
 
Mevrouw KAAL geeft nogmaals aan dat het een gezamenlijk initiatief betreft. 
De dekking van de diverse voorstellen moet gezocht worden in de algemene reserve en de post on-
voorzien. 
 
De VOORZITTER constateert dat de CDA-fractie nog tot 15 juni heeft om aan draagvlak te werken. Hij 
stelt motie A. aan de orde. 
 
De heer IDEMA merkt op dat in de motie sprake is van de term structureel. De gedachten gaan echter 
uit naar een termijn van drie jaar. 
Uit het veld is vernomen dat de nieuwe Wet op de maatschappelijke ondersteuning (WMO), die nog bij 
de Raad van State ligt, voor de gemeenten lastig uitpakt. Ook de positie van de VNG is nog steeds on-
duidelijk. De gemeenten ontbreekt het aan financiële middelen, terwijl zij juist een hoofdrol krijgen toe-
bedeeld. De provincie moet daarbij een pro-actieve bijrol spelen als regisseur en de gemeenten steu-
nen. Dat kost ongeveer € 750.000,-- voor de genoemde periode. De provincie moet de gemeenten op-
zoeken, ook om te voorkomen dat bij de invoeringsdatum van 1 januari 2006 problemen ontstaan. 
 
De heer SLUITER wijst op de eerste reactie van de gedeputeerde bij de algemene beschouwingen. Die 
vond de motie prematuur. Bovendien is er bij de WMO nauwelijks een rol voor de provincie weggelegd. 
Waar blijft de motivering bij zoveel onduidelijkheid? 
 
De heer IDEMA vindt zorg, zeker als die overgaat van rijks- naar gemeentelijk beleid, van groot belang. 
 
Mevrouw SMITH vindt het niet de taak van de provincie om de gemeenten te subsidiëren. 
 
De heer IDEMA legt uit dat de gelden binnen de provincie blijven, namelijk via een projectorganisatie 
onder regie van de provincie. 
 
De heer SLUITER herhaalt de vraag naar de dunne motivering. Daarnaast is er de door de provincie 
ingezette lijn van vraaggestuurd werken. Is er enige gemeente die om de bedoelde steun heeft ge-
vraagd? 
 
De heer IDEMA heeft met ambtenaren van onder meer de gemeente Emmen gesproken, die het een 
goed initiatief vinden. 
 
Mevrouw NIEUWENHUIZEN wijst naar de gemeente Noordenveld, dat reeds een door de raad goedge-
keurde startnotitie heeft. In juni worden de maatschappelijke organisaties uitgenodigd. Hoe verhoudt 
zich dat tot het voorstel van de PvdA-fractie? 
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De heer IDEMA antwoordt dat Drenthe twaalf gemeenten kent. Het is goed als een overkoepelende 
organisatie met een gezamenlijke startnotitie kan komen. Het voorbeeld van Noordenveld verdient wel-
licht navolging in andere gemeenten. 
 
Mevrouw MASTWIJK vindt dat een dergelijke projectorganisatie door de gemeenten moet worden opge-
richt. 
 
Mevrouw SMITH wijst het idee af van de gemeenten als eenheidsworst. Doel van de WMO is om per 
gemeente de wensen en behoeften te bedienen. Verschillende gemeenten zijn overigens al ver met hun 
startnotitie. 
 
De heer IDEMA bevestigt dit. Veel zaken zijn echter nog onduidelijk, waarbij de provincie de gemeenten 
de nodige steun kan bieden. Zo kan voorkomen worden dat de gemeenten bijvoorbeeld dure externen 
moeten inhuren als de expertise reeds bij de provincie aanwezig is. 
 
De heer WENDT leest in de motie dat de provincie als coördinator kennis en kunde moet inbrengen. 
Hebben provinciale ambtenaren echter meer expertise dan de gemeenteambtenaren inzake de WMO? 
Gedeputeerde Haarsma heeft er bovendien eerder op gewezen dat het RPCP uitvoerig bezig is op dit 
vlak. Wellicht dat de motie moet worden ingetrokken om dubbel werk te voorkomen. 
 
Mevrouw MASTWIJK sluit zich aan bij de woorden van de heer Wendt. De provincie moet waar nodig 
dienen als smeerolie en netwerker. Daarvoor is geen extra geld of een projectorganisatie nodig. De zorg 
over handhaving van het huidige zorg- en welzijnsniveau wordt gedeeld. Dat is in eerste instantie de 
verantwoordelijkheid van de gemeenten. De motie is dan ook overbodig. 
 
Mevrouw PANNEKOEK is van mening dat de eerste verantwoordelijkheid bij de gemeente ligt. Boven-
dien moet de provincie alleen op verzoek en in overleg met de gemeenten optreden. Er moet geen pro-
vinciale projectorganisatie komen. In de Tweede Kamer heeft de VVD aangedrongen op pilots in het 
land. Er werden 20 pilots gehouden. Van die 26 is er een in Hoogeveen, terwijl Assen zelfs een voor-
beeldfunctie heeft. In augustus 2005 moeten de resultaten daarvan uitwijzen of de WMO überhaupt 
ingevoerd kan worden. Het woord is vervolgens aan de Kamer. 
Er bestaan grote verschillen tussen grote en kleine gemeenten. Die moeten overigens eerst goed de 
(latente) behoeften in kaart brengen. Een gevaar van de WMO is het gesloten traject van ambtenaren, 
RPCP en STAMM, dat eindigt in een besluit van de gemeenteraad. Het WMO-geld is bovendien groten-
deels niet geoormerkt. 
De motie bevat geen goed voorstel. De provincie kan altijd nog met een voorstel komen als de gemeen-
ten aangeven hulp te kunnen gebruiken. 
De gemeenten doen er verstandig aan om samenwerkingsverbanden aan te gaan, bijvoorbeeld gezien 
de plaatsoverschrijdende problemen bij de zware zorg. Die ontwikkeling is reeds in gang gezet. 
 
Mevrouw SMITH roept de aangekondigde werkconferentie voor de zomer over de gevolgen van invoe-
ring van de WMO in herinnering. Dat maakt de motie prematuur. Veel gemeenten zijn reeds goed bezig, 
zoals Tynaarlo en Assen. Bovendien is het jammer om zoveel geld in een projectorganisatie te stoppen. 
 
Mevrouw HAARSMA beluistert ook dat in de staten de WMO nog niet goed tussen de oren zit. Het gaat 
dan ook om een ondoorzichtige materie. IPO en VNG hebben afgesproken dat de provincie een onder-
steunende taak vervult, waarbij de gemeenten moeten aangeven of zij van die hulp gebruik willen ma-
ken. De gemeenten in Drenthe hebben de provincie gevraagd, deel te nemen in een stuurgroep waarin 
ook het zorgkantoor zit. Deze "projectorganisatie" is reeds voortvarend aan het werk. Bij de algemene 
beschouwingen is reeds melding gemaakt dat gemeenten 20 eurocent per inwoner beschikbaar willen 
stellen voor de projectorganisatie. Die kan dan initiatieven nemen. De WMO-situatie verschilt voor plat-
telands- en stedelijke gemeenten. Het is dan ook aan de gemeenten afzonderlijk om te bepalen wat er 
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gebeurt. De gemeenten hebben een zorgplicht inzake scootmobiels, de rolstoelen en andere WVG (Wet 
voorziening gehandicapten)- en AWBZ (Algemene wet bijzondere ziektekosten)-zaken. De gemeenten 
zijn bezig om goede startnotities te schrijven, waarbij men onderlinge ervaringen uitwisselt. De gemeen-
ten zijn reeds werkzaam op twee prestatievelden wat betreft het jeugdbeleid. De zorg van de provincie 
is dat het preventief jeugdbeleid bij de gemeenten goed wordt verankerd in de wet. Drenthe is al met al 
op de goede weg bij het invoeren van de WMO. De eerdergenoemde studiedag wordt overigens niet 
door de provincie, maar door de VDG (Vereniging Drentse Gemeenten) georganiseerd. 
 
De heer IDEMA trekt de motie in vanwege te weinig draagvlak. Binnen nu en een half jaar komt de frac-
tie van de PvdA erop terug. 
 
De VOORZITTER stelt motie F. aan de orde. 
 
De heer WENDT sluit zich aan bij de woorden van mevrouw Haarsma bij de algemene beschouwingen. 
Hopelijk sluiten de andere fracties zich aan bij het verzoek voor extra steun en aandacht in Den Haag 
voor de jeugdzorg. 
 
Mevrouw SMITH is blij met de brief van de provincie aan staatssecretaris Ross-van Dorp over de bezui-
niging op de jeugd-GGZ. Deze instellingen mogen niet onder druk komen te staan. Deze motie onder-
steunt dat. 
 
De heer BEERDA zal de motie steunen als de motie voldoende draagvlak verwerft. 
 
Mevrouw NIEUWENHUIZEN steunt de motie. 
 
Mevrouw PANNEKOEK steunt de motie eveneens. 
 
Mevrouw HAARSMA bedankt voor de toegezegde steun. De motie is een signaal, ook wat betreft de 
situatie in de provincie Groningen. 
 
De VOORZITTER stelt het ChristenUnie-voorstel, maatregelen voor kansarme groepen, aan de orde. 
 
De heer WENDT denkt dat bij de opvang van daklozen en verslaafden, voornamelijk gemeentelijk be-
leid, een belangrijke bijrol als coördinator voor de provincie is weggelegd. Daarbij heeft ook de SNN-
commissie een plaats. RPCP en STAMM moeten onderzoeken of de provincie voor deze mensen iets 
extra's kan betekenen. Het project in Emmen eind jaren negentig kan mogelijk als voorbeeld dienen. 
 
Mevrouw HAARSMA beaamt dat het gaat om gemeentelijk beleid, met een zeer belangrijke rol voor het 
RPCP. De gedeputeerde zegt toe in gesprekken met het RPCP nadrukkelijk aandacht te vragen voor 
deze doelgroep. 
 
Mevrouw SMITH wijst erop dat de gemeenten Tynaarlo en Assen meldpunten krijgen voor mensen met 
zorgen over deze doelgroepen. En er werden netwerken opgezet. Bij deze netwerken zijn veel groepen 
betrokken, maar niet het RPCP. 
 
Mevrouw HAARSMA weet dat het RPCP hierbij toch betrokken is. 
 
10. Sluiting 
 
De VOORZITTER sluit om 12.33 uur de vergadering. 
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Vastgesteld in de vergadering van de Statencommissie Cultuur en Welzijn van 22 juni 2005. 
 
 
 
 
 ,voorzitter 
 
 
 ,commissiegriffier 
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TOEZEGGINGEN 
 
gedaan in de vergadering van de Statencommissie Cultuur en Welzijn, gehouden op 25 mei 2005 in het 
provinciehuis te Assen. 
 
Pagina 
 
4 De VOORZITTER zegt toe dat de GS-planning in de komende presidiumvergadering expliciet 

aan de orde komt. 
 
9 Mevrouw HAARSMA zegt toe de staten inzicht te verschaffen in de gegevens over de liquidatie 

van het IVOM. 
 
10 De heer SCHAAP zegt toe te zullen bewerkstelligen dat er meer bekendheid wordt gegeven aan 

de zaterdag in het kader van Oktobermaand, kindermaand. 
 
14 Mevrouw HAARSMA zegt toe concrete resultaten bij de multifunctionele dienstencentra zo snel 

mogelijk aan de staten te berichten. 
 
14 De heer SCHAAP zegt toe de staten inzake de medianota voor de zomer een brief te sturen 

met daarin de procedure van behandeling, inclusief het vroegtijdig betrekken van de staten bij 
de discussie. 

 
15 Mevrouw HAARSMA zegt toe de staten voor de zomervakantie op de hoogte te brengen van de 

resultaten van de gesprekken met het bestuur van de Stichting Paardrijden Gehandicapten 
Westerbork en van een voorstel voor de Stichting Paardrijden Gehandicapten Westerbork. 

 
18 Mevrouw HAARSMA zegt toe de uitkomsten van de studiedag van 9 juni, met marktpartijen, 

zorginstellingen en gemeenten, te verwerken met de voorgestelde initiatieven en vervolgens 
een atelier te organiseren. 

 
18 Mevrouw HAARSMA zegt toe ter voorbereiding van het atelier een bijeenkomst uit te roepen 

met leden van de commissies Ruimte, Infrastructuur en Mobiliteit en Cultuur en Welzijn. 
 
22 Mevrouw HAARSMA zegt toe in gesprekken met het RPCP nadrukkelijk aandacht te vragen 

voor de doelgroep van daklozen en verslaafden. 
 


